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Online-válogatás
Válogatás lapjaink partnereinek 
(w w w .haon.hu, ww w.szon.hu, 
w w w .boon.hu) in ternetes fórum á
ról.

Felháborodott:
Mit szóltok ehhez, ez őrület. Csak ne le

gyen belőle világháború!
Fari:
Gyerekek, szerintem kezdjünk el ben

zint és konzerveket vásárolni,a végén meg 
kitör a világháború. Én meg élni akarok!!! 
Az egy dolog, hogy most a NATO-hoz tar
tozunk, de nem kellene háborúznunk!!! 
Csak okosan döntsenek!!!! A gazdasági vál
ság küszöbén állunk, nem?

Balusa:
Én most is itt vagyok az USA-ban és 

az élet megállt, mindenki csak a TV előtt 
ül! Az egyetemen nincs tanítás! Rengeteg 
az áldozat! Emberek ugráltak ki az abla
kon a tűz elől a WTC-ből! New York lát
képe most úgy néz ki, mint egy nagy go- 
molygó füstgomb! Mindenkit evakuálnak 
és az összes repülőt töröltek az USA-ban! 
A környéken a kórházak megteltek sebe
sültekkel! Mi van otthon?

Robi:
Itt is káosz van, III. világháborúról be

szélnek, és mindenki be van rézéivé. 
NATO-tagok vagyunk, vajon ez mivel jár?

Zsolti:
A pittsburghi reptéren dolgozó rokonom 

mesélte: a felújítás alatt álló épület abla
kából látta, amint tőle néhány 100 m-re 
becsapódik egy utasszállító repülőgép...

Anonymus:
Ki állna ki ezek mellett a terroristák 

mellett? A NATO odacsap, és senki se pat
tog, háború szerintem nem lesz. Persze 
terroristák ellen nincs győzelem, amíg egy 
is van, ilyen megtörténhet.

Sérültek tömegeit kei
lett ellátni, illetve kórházba szállítani a 
terrortámadást követően. Felvételünkön 
két mentős egy sérült nőt segít a buszba 
a World Trade Centre mellett Fotó : a f p

Nincs készültség 
Hajdú-Biharban
Debrecen (HBN -  K. B.) -  Bár óráról órá
ra változhat és változik is a helyzet, ám 
Hajdú-Bihar megyében nincs szükség ké
szültségre az amerikai események miatt 
-  nyugtatta meg a közvéleményt Mándi 
László ezredes, a megyei katasztrófavédel
mi igazgatóság helyettes vezetője kedden 
este.

Hivatalos információi ekkor még nem 
voltak a történtekről, az országos kataszt
rófavédelmi főigazgatóságról sem keresték 
meg őket. Az ezredes is csak annyit tudott 
az eseményekről, amennyit a híradások
ban látott. Érdeklődésünkre elmondta: 
nem irigyli az amerikai válságkezelő köz
pont munkatársait, illetve a nemzeti gár
da tagjait, hiszen rengeteg dolguk lehet, 
és a helyzetüket csak tovább nehezíti, 
hogy egy terrortámadást nem lehet felké
szülten fogadni. Mándi László bízik abban, 
hogy Magyarországon egyáltalán nem lesz 
szükség semmiféle készültségre.

Por, tűz, robbanásveszély nehezíti a mentést

A mentőcsoport számos katasztrófa helyszínén szerzett gyakorlatot

Miskolc (ÉM -  BGO) -  Egy 
ilyen katasztrófa során min
den jelen van, ami nehezít
heti a m entést, por, tüzek, 
a levegő hiánya, robbanás- 
és elektrom os veszély -  
tud tuk  meg Lehóczki László
tól, a Miskolci Spider Spe
ciális M entőcsoport vezető
jétől.

Mint elmondta, a televízió ál
tal sugárzott képeket látva szá
mára egyértelmű, hogy a robba
nási epicentrum megközelíthe
tetlen, a mentést legfeljebb a pe
remek felől tudják elkezdeni, a 
környező, szintén károsodott há
zak irányából. A repülőgépekből 
feltehetően szétömlő kerozin 
égésveszélyt jelent, a hatalmas 
por pedig több szempontból is 
veszélyes. Egyrészt a robbanást 
túlélők tüdejét telítve a halálu
kat okozhatja, másrészt pedig a 
gyakorlatilag nullára csökkent 
látótávolságban a sérültek felku
tatása szinte lehetetlen. A romo
kat ilyenkor sem légi, sem földi 
úton nem lehet megközelíteni.

A túlélési esélyek a zárt terek
ben, amelyekbe por nem jutott 
be, nagyobbak, ha ezekbe sike
rül folyadékot juttatni a bent- 
rekedteknek, napok múlva is ki
menthetők. Az épületek magas

sága rendkívüli módon megne
hezíti a mentést -  hallhattuk 
Lehóczki Lászlótól -, azokra 
ugyanis hagyományos darukkal 
technikailag lehetetlen feljutni, 
a légi, helikopteres mentést pe
dig a porfelhő akadályozza.

Kérdésünkre, elindulhatnak-e 
a helyszínre, kifejtette: a polgá
ri repülőforgalom elől lezárták a 
szóba jöhető repülőtereket, így 
azok fizikailag megközelíthetet- 
lenek, de mivel a katasztrófa 
nem természeti eredetű, hanem

szándékosan előidézett, a helyi, 
jól felkészült mentőknek na
gyobb esélyük van a sikerre, hi
szen ismerik azokat a másodla
gos veszélyforrásokat, amelyek 
esetelegesen további robbanáso
kat okozhatnak.

Szinte megsemmisítették
Nyíregyháza (KM) -  Balogh 
Árpád, a Nyíregyházi Főisko
la rektora:

-  Teljesen megdöbbentett az 
eset. Amikor én Amerikában 
voltam, azt tapasztaltam, hogy 
az ottani kormány, az ameri
kai emberek mindig arra tö
rekedtek, hogy másokon segít
senek. Ha belegondolunk, mek
kora összegű kölcsönöket, 
segítséget, támogatást adtak a 
világ országainak, nekünk is, 
végképp megfejthetetlen ez a 
barbár cselekedet. Akár a Mar- 
shall-segélyig is visszanyúlha
tunk, mindig azt érezhette a vi
lág, hogy azért segítenek, mert 
azt szeretnék, ha mindenki bé
kében, jólétben élne.

Azt szoktam mondani, ha 
Amerika gazdasága összeom
lana, akkor is jól élhetnének 
azoknak a kölcsönöknek a 
törlesztéséből, amit mások
nak nyújtottak. Nem tudom, 
kinek, kiknek az érdeke, 
hogy ekkora pusztítást végez

zenek. Elképesztő erejű, hatá
sú fegyver kellett ahhoz, 
hogy a Pentagont lerombol
ják, leégessék. Ha látta vala
ki ezt a tiszta beton épületet, 
arra gondolhatott, hogy azon 
a pokol kapui sem vesznek 
erőt. És lám, amint a híradá
sokból tudjuk, szinte meg
semmisítették.

Amikor ott dolgoztam, soha 
nem éreztem, hogy bármelyik 
nemzetről negatív véleményt 
alkottak volna. Érthetetlen 
teljesen, bármilyen terrorista 
csoport hajtotta véghez ezt a 
pusztítást, mert sok mindent 
lehet mondani Amerikáról, de 
egy biztos, a világbékéért 
annyit egyetlen nemzet sem 
tett, annyi áldozatot egyetlen 
nép sem hozott, mint ők. Az 
látni pedig különösen fájdal
mas volt a világnak, hogy 
olyan célpontokat támadtak, 
ahol -  az első híradások sze
rint -  ártatlan emberek százai 
pusztultak el.

Felkészültünk a védelemre
Nyíregyháza (KM) -  Pernyák 
Sándor, a Megyei Katasztrófavé
delmi Igazgatóság igazgató he
lyettese elmondta: az igazgató
ság részéről kapott tájékoztatá
sok alapján fokozott figyelmet 
fordítunk a megyében lévő Ame
rikai érdekeltségű épületek, ob
jektumok védelmének a biztosí
tására. Külön felhívtuk a tűzol

tóparancsnokok, polgári védel
mi vezetők figyelmét, hogy kí
sérjék figyelemmel az eseménye
ket.

Sajnos mi is aggódunk, hisz a 
mi határainkon is átjönnek 
olyan személyek, akiktől tarta
nunk kell, de bízunk benne, 
hogy idáig nem gyűrűznek el az 
Amerikai események.

Korai még bármit is mondani
Miskolc (ÉM) -  „Döbbenet! A 
hideg futkos a hátamon! A 
képek, amelyeket az élő televíz
iós közvetítéseken keresztül 
látok, félelmetesek!” Ezek voltak 
Bihall Tamás, a Borsod-Abaúj- 
Zemplén Megyei Kereskedelmi 
és Iparkamara elnökének első 
szavai, amikor véleményét 
kérdeztük az USA-ban történt 
katasztrófával kapcsolatban.

Az ismert gazdasági szakem
bertől azt szerettük volna meg

tudni, milyen hatásai lehetnek 
mind hazai, mind pedig világvi
szonylatban a rettenetes ter
rorcselekménynek. Bihall Ta
más azonban olyannyira a látot
tak hatása alatt állt, hogy nem 
szívesen beszélt volna a témáról. 
Annyit azonban elmondott, ko
rai még bármit is kijelenteni, 
hiszen pillanatnyilag azt sem 
tudni, hogy mi lesz a vége és 
milyen politikai következmén
nyel jár.

Ünneplő palesztinok.
palesztin zaszlókatlengetnek és Amerika-«

Iskolás g^cicnc[\ 
lengetnek és Amerika-ellenes jelszavakat 

kiáltoznak a kelet-jeruzsálemi Óváros közelében, miután meg
hallották az Egyesült Államokban végrehajtott merényletek 
hírét Fotó: EPA

Ma összeülhet a külügyi bizottságDollárpiac
Debrecen (HBN) -  Az Üzle
ti Negyed internetes lap ál
tal kedden megkérdezett 
pénzváltó cégek egyönte
tűen 275 forintos vételi 
ajánlattal dolgoztak a nap 
végén. Az eladási ajánlatok 
már változóak voltak. A 
pénzváltó cégek eladási 
ajánlata a 282 és a 293,28 fo
rint közötti szektorban moz
gott. A hivatalos adatok sze
rint a forint gyengült a hír
re. A dollár/forint kereszt- 
árfolyam a nap végére elér
te 281,75 forintos vételi és 
a 282,25 forintos eladási ér
téket. A pénzváltással fog
lalkozó budapesti cégek egy 
része egyszerűen megszün
tette a dollárral való keres
kedést a nap folyamán.

Debrecen (HBN) -  A honvédel
mi miniszter és a honvéd vezér
kar főnöke az amerikai esemé
nyekkel kapcsolatban folyamato
san tájékozódik, és a szükséges 
intézkedéseket megteszik -  tu
datta kedden a Hadügyminiszté
rium (HM) sajtó- és tájékoztatá
si főosztálya.

A Napló kérdésére, hogy mit 
takarnak a „szükséges intézkedé
sek”, a tárca sajtófőosztálya nem 
kívánt bővebben válaszolni. Mint 
ahogy azt sem lehetett megtudni, 
hogy a NATO katonai bizottságá
nak kedden délután Budapestre 
érkezett tagjait milyen, esetleg 
a szokásosnál is fokozottabb biz
tonsági intézkedésekkel védik. 
Este 6 óra után sem az országos, 
sem a megyei lapok nem jutot
tak már önálló információhoz, a 
HM csak az MTI-n keresztül tá
jékoztatta a hazai közvéleményt.

Az első konkrét lépésként az 
Országgyűlés Külügyi Bizottsá
gának Berlinben tartózkodó el
nöke rendkívüli, zárt ülést hí
vott össze, előbb csütörtökre, az
tán mégis inkább a mai napra, 
szerdára. Szent-Iványi István, a 
testület szabad demokrata veze
tője az MTI-nek kedden nyilat
kozva barbár, gyáva támadásnak 
nevezte az amerikai hivatalok el
len elkövetett terrorcselekmé
nyeket. A politikus közölte: a bi
zottság ülésén a Külügyminisz
térium, a Honvédelmi Miniszté
rium és a Nemzetbiztonsági Hi
vatal illetékeseivel tárgyalják 
meg a támadások esetleges ma
gyarországi kihatásait, illetve a 
szükséges teendőket. Szent- 
Iványi István szavai szerint a 
külügyi bizottság vezetői között 
konszenzus alakult ki a tekintet
ben, hogy a leghatározottabban

kell fellépni minden ilyen, embe
ri életet veszélyeztető cselek
mény ellen.

A Külügyminisztérium szóvi
vőjét lapzártánkig nem sikerült 
elérni, így egyelőre nem kap
tunk választ arra, hogy Ma
gyarországot meghivták-e teg
nap rendkívüli NATO-ülésre, il
letve más katonai, esetleg poli
tikai testület ülésére. Martonyi 
János külügyminiszter szerint 
mindannyiunknak együttesen 
kell védekezni, és Magyarország 
mindent meg is fog tenni annak 
érdekében, hogy a bűnösöket 
megtalálják, és elnyerjék meg
felelő büntetésüket. Ez a táma
dás erkölcsi és politikai értelem
ben véve ellenünk is irányul, és 
természetesen ennek megfele
lően fogunk cselekedni -  jelen
tette ki a magyar külpolitika el
ső számú irányítója.
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Por, tűz, robbanásveszély nehezíti a mentést
Miskolc (ÉM - BGO) - Egy
ilyen katasztrófa során min-
den jelen van, ami nehezít-
heti a mentést, por, tüzek,
a levegő hiánya, robbanás-
és elektromos veszély -
tudtuk meg Lehóczki László-
tól, a Miskolci Spider Spe-
ciális Mentőcsoport vezető-
jétől.

Mint elmondta, a televízió ál-
tal sugárzott képeket látva szá-
mára egyértelmű, hogy a robba-
nási epicentrum megközelíthe-
tetlen, a mentést legfeljebb a pe-
remek felől tudják elkezdeni, a
környező, szintén károsodott há-
zak irányából. A repülőgépekből
feltehetően szétömlő kerozin
égésveszélyt jelent, a hatalmas
por pedig több szempontból is
veszélyes. Egyrészt a robbanást
túlélők tüdejét telítve a halálu-
kat okozhatja, másrészt pedig a
gyakorlatilag nullára csökkent
látótávolságban a sérültek felku-
tatása szinte lehetetlen. A romo-
kat ilyenkor sem légi, sem földi
úton nem lehet megközelíteni.

A túlélési esélyek a zárt terek-
ben, amelyekbe por nem jutott
be, nagyobbak, ha ezekbe sike-
rül folyadékot juttatni a bent-
rekedteknek, napok múlva is ki-
menthetők. Az épületek magas-
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Online-válogatás
Válogatás lapjaink partnereinek
(www.haon.hu, www.szon.hu,
www.boon.hu) internetes fórumá-
ról.

Felháborodott:
Mit szóltok ehhez, ez őrület. Csak ne le-

gyen belőle világháború!
Fari:
Gyerekek, szerintem kezdjünk el ben-

zint és konzerveket vásárolni, a végén meg
kitör a világháború. Én meg élni akarok!!!
Az egy dolog, hogy most a NATO-hoz tar-
tozunk, de nem kellene háborúznunk!!!
Csak okosan döntsenek!!!! A gazdasági vál-
ság küszöbén állunk, nem?

Balusa:
Én most is  itt vagyok az USA-ban és

az élet megállt, mindenki csak a TV előtt
ül! Az egyetemen nincs tanítás! Rengeteg
az áldozat! Emberek ugráltak ki az abla-
kon a tűz elől a WTC-ből! New York lát-
képe most úgy néz ki, mint egy nagy go-
molygó füstgomb! Mindenkit evakuálnak
és az összes repülőt töröltek az USA-ban!
A környéken a kórházak megteltek sebe-
sültekkel! Mi van otthon?

Robi:
Itt is káosz van, III. világháborúról be-

szélnek, és mindenki be van rézéivé.
NATO-tagok vagyunk, vajon ez mivel jár?

Zsolti:
A pittsburghi reptéren dolgozó rokonom

mesélte: a felújítás alatt álló épület abla-
kából látta, amint tőle néhány 100 m-re
becsapódik egy utasszállító repülőgép...

Anonymus:
Ki állna ki ezek mellett a terroristák

mellett? A NATO odacsap, és senki se pat-
tog, háború szerintem nem lesz. Persze
terroristák ellen nincs győzelem, amíg egy
is van, ilyen megtörténhet.

A mentőcsoport számos katasztrófa helyszínén szerzett gyakorlatot

szándékosan előidézett, a helyi,
jól felkészült mentőknek na-
gyobb esélyük van a sikerre, hi-
szen ismerik azokat a másodla-
gos veszélyforrásokat, amelyek
esetelegesen további robbanáso-
kat okozhatnak.

Kérdésünkre, elindulhatnak-e
a helyszínre, kifejtette: a polgá-
ri repülőforgalom elől lezárták a
szóba jöhető repülőtereket, így
azok fizikailag megközelíthetet-
lenek, de mivel a katasztrófa
nem természeti eredetű, hanem

sága rendkívüli módon megne-
hezíti a mentést - hallhattuk
Lehóczki Lászlótól azokra
ugyanis hagyományos darukkal
technikailag lehetetlen feljutni,
a légi, helikopteres mentést pe-
dig a porfelhő akadályozza.

Korai még bármit is mondaniSzinte megsemmisítették
Nyíregyháza (KM) - Balogh
Árpád, a Nyíregyházi Főisko-
la rektora:

- Teljesen megdöbbentett az
eset. Amikor én Amerikában
voltam, azt tapasztaltam, hogy
az ottani kormány, az ameri-
kai emberek mindig arra tö-
rekedtek. hogy másokon segít-
senek. Ha belegondolunk, mek-
kora összegű kölcsönöket,
segítséget, támogatást adtak a
világ országainak, nekünk is,
végképp megfejthetetlen ez a
barbár cselekedet. Akár a Mar-
shall-segélyig is visszanyúlha-
tunk, mindig azt érezhette a vi-
lág, hogy azért segítenek, mert
azt szeretnék, ha mindenki bé-
kében, jólétben élne.

Azt szoktam mondani, ha
Amerika gazdasága összeom-
lana, akkor is jól élhetnének
azoknak a kölcsönöknek a
törlesztéséből, amit  mások-
nak nyújtottak. Nem tudom,
kinek, kiknek az érdeke,
hogy ekkora pusztítást végez-

zenek. Elképesztő erejű, hatá-
sú fegyver kellett ahhoz,
hogy a Pentagont lerombol-
ják, leégessék. Ha látta vala-
ki ezt a tiszta beton épületet,
arra gondolhatott, hogy azon
a pokol kapui sem vesznek
erőt. És lám, amint a híradá-
sokból tudjuk, szinte meg-
semmisítették.

Amikor ott dolgoztam, soha
nem éreztem, hogy bármelyik
nemzetről negatív véleményt
alkottak volna. Érthetetlen
teljesen, bármilyen terrorista
csoport hajtotta véghez ezt a
pusztítást, mert sok mindent
lehet mondani Amerikáról, de
egy biztos, a világbékéért
annyit egyetlen nemzet sem
tett, annyi áldozatot egyetlen
nép sem hozott, mint ők. Az
látni pedig különösen fájdal-
mas volt a világnak, hogy
olyan célpontokat támadtak,
ahol - az első híradások sze-
rint - ártatlan emberek százai
pusztultak el.

Miskolc (ÉM) - ..Döbbenet! A
hideg futkos a hátamon! A
képek, amelyeket az élő televíz-
iós közvetítéseken keresztül
látok, félelmetesek!” Ezek voltak
Bihall Tamás, a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kereskedelmi
és Iparkamara elnökének első
szavai, amikor véleményét
kérdeztük az USA-ban történt
katasztrófával kapcsolatban.

Az ismert gazdasági szakem-
bertől azt szerettük volna meg-

tudni, milyen hatásai lehetnek
mind hazai, mind pedig világvi-
szonylatban a rettenetes ter-
rorcselekménynek. Bihall Ta-
más azonban olyannyira a látot-
tak hatása alatt állt, hogy nem
szívesen beszélt volna a témáról.
Annyit azonban elmondott, ko-
rai még bármit is kijelenteni,
hiszen pillanatnyilag azt sem
tudni, hogy mi lesz a vége és
milyen politikai következmén-
nyel jár.

palesztin zászlókat lengetnek és Amerika-ellenes jelszavakat
kiáltoznak a kelet-jeruzsálemi Óváros közelében, miután meg-
hallották az Egyesült Államokban végrehajtott merényletek
hírét Fotó: epa

Felkészültünk a védelemre
Nyíregyháza (KM) - Pernyák
Sándor, a Megyei Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság igazgató he-
lyettese elmondta: az igazgató-
ság részéről kapott tájékoztatá-
sok alapján fokozott figyelmet
fordítunk a megyében lévő Ame-
rikai érdekeltségű épületek, ob-
jektumok védelmének a biztosí-
tására. Külön felhívtuk a tűzol-

tóparancsnokok, polgári védel-
mi vezetők figyelmét, hogy kí-
sérjék figyelemmel az eseménye-
ket.

Sajnos mi is aggódunk, hisz a
mi  határainkon is átjönnek
olyan személyek, akiktől tarta-
nunk kell, de bízunk benne,
hogy idáig nem gyűrűznek el az
Amerikai események.

Sérültek tömegeit m
lett ellátni, illetve kórházba szállítani a
terrortámadást követően. Felvételünkön
két mentős egy sérült nőt segít a buszba
a World Trade Centre mellett Fotó: afp

Nincs készültség
Hajdú-Biharban
Debrecen (HBN - K. B.) - Bár óráról órá-
ra változhat és változik is a helyzet, ám
Hajdú-Bihar megyében nincs szükség ké-
szültségre az amerikai események miatt
- nyugtatta meg a közvéleményt Mándi
László ezredes, a megyei katasztrófavédel-
mi igazgatóság helyettes vezetője kedden
este.

Hivatalos információi ekkor még nem
voltak a történtekről, az országos kataszt-
rófavédelmi főigazgatóságról sem keresték
meg Őket. Az ezredes is csak annyit tudott
az eseményekről, amennyit a híradások-
ban látott. Érdeklődésünkre elmondta:
nem irigyli az amerikai válságkezelő köz-
pont munkatársait, illetve a nemzeti gár-
da tagjait, hiszen rengeteg dolguk lehet,
és a helyzetüket csak tovább nehezíti,
hogy egy terrortámadást nem lehet felké-
szülten fogadni. Mándi László bízik abban,
hogy Magyarországon egyáltalán nem lesz
szükség semmiféle készültségre.

Dollárpiac
Debrecen (HBN) - Az Üzle-
ti Negyed internetes lap ál-
tal kedden megkérdezett
pénzváltó cégek egyönte-
tűen 275 forintos vételi
ajánlattal dolgoztak a nap
végén. Az eladási ajánlatok
már változóak voltak. A
pénzváltó cégek eladási
ajánlata a 282 és a 293,28 fo-
rint közötti szektorban moz-
gott. A hivatalos adatok sze-
rint a forint gyengült a hír-
re. A dollár/forint kereszt-
árfolyam a nap végére elér-
te 281,75 forintos vételi és
a 282,25 forintos eladási ér-
téket. A pénzváltással fog-
lalkozó budapesti cégek egy
része egyszerűen megszün-
tette a dollárral való keres-
kedést a nap folyamán.

Ma összeülhet a külügyi bizottság
Debrecen (HBN) - A honvédel-
mi miniszter és a honvéd vezér-
kar főnöke az amerikai esemé-
nyekkel kapcsolatban folyamato-
san tájékozódik, és a szükséges
intézkedéseket megteszik - tu-
datta kedden a Hadügyminiszté-
rium (HM) sajtó- és tájékoztatá-
si főosztálya.

A Napló kérdésére, hogy mit
takarnak a „szükséges intézkedé-
sek”, a tárca sajtófőosztálya nem
kívánt bővebben válaszolni. Mint
ahogy azt sem lehetett megtudni,
hogy a NATO katonai bizottságá-
nak kedden délután Budapestre
érkezett tagjait milyen, esetleg
a szokásosnál is fokozottabb biz-
tonsági intézkedésekkel védik.
Este 6 óra után sem az országos,
sem a megyei lapok nem jutot-
tak már önálló információhoz, a
HM csak az MTI-n keresztül tá-
jékoztatta a hazai közvéleményt.

Az első konkrét lépésként az
Országgyűlés Külügyi Bizottsá-
gának Berlinben tartózkodó el-
nöke rendkívüli, zárt ülést hí-
vott össze, előbb csütörtökre, az-
tán mégis inkább a mai napra,
szerdára. Szent-Iványi István, a
testület szabad demokrata veze-
tője az MTI-nek kedden nyilat-
kozva barbár, gyáva támadásnak
nevezte az amerikai hivatalok el-
len elkövetett terrorcselekmé-
nyeket. A politikus közölte: a bi-
zottság ülésén a Külügyminisz-
térium, a Honvédelmi Miniszté-
rium és a Nemzetbiztonsági Hi-
vatal illetékeseivel tárgyalják
meg a támadások esetleges ma-
gyarországi kihatásait, illetve a
szükséges teendőket. Szent-
Iványi István szavai szerint a
külügyi bizottság vezetői között
konszenzus alakult ki a tekintet-
ben, hogy a leghatározottabban

kell fellépni minden ilyen, embe-
ri  életet veszélyeztető cselek-
mény ellen.

A Külügyminisztérium szóvi-
vőjét lapzártánkig nem sikerült
elérni, így egyelőre nem kap-
tunk választ arra, hogy Ma-
gyarországot meghívták-e teg-
nap rendkívüli NATO-ülésre, il-
letve más katonai, esetleg poli-
tikai testület ülésére. Martonyi
János külügyminiszter szerint
mindannyiunknak együttesen
kell védekezni, és Magyarország
mindent meg is fog tenni annak
érdekében, hogy a bűnösöket
megtalálják, és elnyerjék meg-
felelő büntetésüket. Ez a táma-
dás erkölcsi és politikai értelem-
ben véve ellenünk is irányul, és
természetesen ennek megfele-
lően fogunk cselekedni - jelen-
tette ki a magyar külpolitika el-
ső számú irányítója.


